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§ 55 

Svar på interpellation – Den digitala klyftan (S), 
KS/2018:127 
 
Beslut 
Interpellationen är besvarad.  
 
Sammanfattning 

Jean-Pierre Zune (S) ställde vid kommunfullmäktiges sammanträde 2018-
02-22 § 51 en interpellation till kommunstyrelsens ordförande – Den digi-
tala klyftan. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ebba Östlin (S) besvarar interpellationen. 
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§ 56 

Flemingsberg 2050 - förnyat utvecklingsprogram för den 
regionala stadskärnan Flemingsberg (KS/2018:22) 
 
Beslut 
1. Kommunfullmäktige antar Flemingsberg 2050, Utvecklingsprogram för 

den regionala stadskärnan Flemingsberg. 
 
2. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att tillsammans med 

Stockholms läns landsting och Huddinge kommun sammanställa en årlig 
handlingsplan.  

 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2018-03-05 § 50 lämnat ett förslag till beslut.  
 
Stockholms läns landsting, Huddinge kommun och Botkyrka kommun fattade 
under år 2007 beslut om ett gemensamt utvecklingsprogram för den regionala 
stadskärnan Flemingsberg. 
 
Den regionala stadskärnan Flemingsberg är nu ett av regionens största och 
viktigaste utvecklingsområden med mycket stark tillväxt och stor potential. 
Flemingsberg är ett centrum för sjukvård, högre utbildning, världsledande 
forskning, rättsväsende och resande i södra Stockholm. Här finns viktiga 
samhällsfunktioner för invånare i ett mycket stort omland. Genom att fort-
sätta utvecklingen med Flemingsberg som en motor för kunskapsintensivt 
näringsliv och ett centrum för högre utbildning i södra Stockholm finns för-
utsättningar för en långsiktigt hållbar utveckling i hela Stockholmsregionen.  
 
Utvecklingen i Flemingsberg innebär att gamla idéer snart är överspelade 
och ett förnyat utvecklingsprogram finns nu framme. Inriktningen är att den 
regionala stadskärnan Flemingsberg 2050 ska innehålla ett levande stads-
centrum, vara ett självklart etableringsval, utgöra en öppen universitetsstad, 
ha en eftertraktad livsmiljö och vara ett hållbart samhälle. 
 
Syftet är att ge tydliga gemensamma planeringsförutsättningar för lands-
tinget och de två kommunerna. Utvecklingsprogrammet ska ge en vision av 
den regionala stadskärnan Flemingsberg år 2050 och hur vägen dit ser ut. En 
utveckling som kommer genomföras av ett stort antal aktörer.  
 
Klimat- och planeringsberedningen har behandlat ärendet 2018-02-14, §1. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
01-22.  
 
Yrkanden 

Gabriel Melki (S), Lars Johansson (L), Ebba Östlin (S), Yngve RK Jönsson 
(M), Robert Steffens (C) och Stefan Dayne (KD) yrkar bifall till kommun-
styrelsens förslag. 
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Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
 
Särskilt yttrande 
Carl Widercrantz (TUP) och Per Börjel (TUP) lämnar ett särskilt yttrande, 
bilaga. 
 



  
 
 
Kommunfullmäktige          Särskilt yttrande 
                        2018-03-22 

 
Ärende 56: Flemingsberg 2050 – förnyat utvecklingsprogram för den 

regionala stadskärnan Flemingsberg     
 

Den regionala kärnan Flemingsberg är ett viktigt centra för högre utbildning, medicinsk forskning 

och bioteknik. Flemingsbergsområdet erbjuder ett stort antal arbetsplatser inom sjukvård, forskning 

och industri. Det finns många exempel på positiva aspekter som detta innebär för 

Flemingsberg/Tullinge, det skapas bland annat nya arbetsplatser och planeras för förbättrade 

kommunikationer inom och till regionen. 

 

Delar av det förnyade utvecklingsprogrammet ser vi positivt på. Men vi vet också att långsiktiga 

planer, som inkluderar många aktörer och starka ekonomiska intressen, har en tendens att ändras 

under resans gång.  

 

Tullingepartiet kommer noggrant bevaka utvecklingen av Flemingsberg med hänseende till de 

närboende och deras vilja.  Från kommunens sida måste man vara uppmärksam på de aspekter där 

närboendes intressen kolliderar med utbredningen av Flemingsberg.  

 

Carl Widercrantz (TUP)  Per Börjel (TUP)  
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§ 57 

Hallunda - godkännande att påbörja projektering av ny 
grundskola (KS/2018:112) 
 
Beslut 
1. En ny grundskola i Hallunda ska byggas på Brunnaskolans nuvarande 

tomt.  
 

2. Investeringsbeloppet tidigareläggs till 10 000 000 kronor för år 2018 och 
226 200 000 kronor för år 2019.  

 
Sammanfattning  

Kommunstyrelsen har 2018-03-05 § 51 lämnat ett förslag till beslut.  
 
Utbildningsförvaltningen föreslår att en ny skola i Hallunda byggs (enligt ti-
digare beslut i utbildningsnämnden, UN § 71 2016-09-06), på nuvarande 
Brunnaskolans tomt. Skolan kommer att vara en högstadieskola årskurs 7–9 
för 590 elever inom grundskola och grundsärskola.  
 
Ambitionen är att skolan ska kunna byggas genom industriell byggprocess, 
det vill säga industriellt modulbyggd skola. För att komma igång med pro-
jekteringen är det nödvändigt att investeringsmedel tidigareläggs, 10 000 
000 kronor för år 2018 och 226 200 000 kronor år 2019. 
 
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet 2018-02-06, § 4. 
 
Utbildningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-01-25. 
 
Yrkanden 

Emanuel Ksiazkiewicz (S), Stina Lundgren (M), Stefan Dayne (KD), Stig 
Bjernerup (L) och Embla Holmlid Kolenda (MP) yrkar bifall till kommun-
styrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
 
Särskilt yttrande 

Stig Bjernerup (L) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
 
 



 

 

 

 

         SÄRSKILT YTTRANDE  

        2018‐03‐05 

 

Ärende 51: Hallunda – godkännande att påbörja projektering av ny 

grundskola 

Liberalerna ställer sig bakom ordförandeförslaget men byggandet av denna nya skola reser 

ändå några frågetecken. Skolan är planerad att ha sju paralleller i varje årskurs 7‐9. Det är 

väldigt mycket och kan påverka arbetsmiljön för såväl lärare som elever. Denna del bör följas 

upp när skolan är färdig. 

Det andra frågetecknet är hur vi bygger våra skolor och hur det skiftar över tid. För bara 

några år sedan var trenden att skolorna i kommunen skulle vara F‐9 skolor. Skolor byggs om 

för stora pengar för detta ändamål t ex Hammerstaskolan. Nu ska den nya skolan endast 

omfatta högstadiet med årskurs 7‐9. Vi anser att kommunen bör bestämma vilken modell 

som ska gälla och sedan hålla fast vi den långsiktigt. 

 

Lars Johansson (L) 
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§ 58 

Avslut av detaljplaneuppdrag Skårdal (KS/2018:111) 
 
Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att avsluta planuppdraget för Skårdal. 

 
2. Kommunfullmäktige beslutar att godkänna bifogad slutrapport för  

exploateringsprojekt 9132 Skårdal. 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2018-03-05 § 52 lämnat ett förslag till beslut.  
 
I mars 2011 beslutade kommunstyrelsen att gatukostnadsutredningen för 
Skårdal skulle ställas ut med detaljplanen. Samhällsbyggnadsnämnden god-
kände detaljplanen för Skårdal under 2013.  Kommunstyrelsen beslutade un-
der 2014 att avvakta med godkännande av detaljplan och gatukostnadsutred-
ning tills utfallet av en nationell lagrådsremiss klargjordes. Den nationella 
lagrådsremissen resulterade inte i några lagförändringar som berörde gatu-
kostnadsersättningar. Arbetet med riktlinjerna avslutades då behovet av rikt-
linjerna var begränsat till Skårdal inom en överskådlig framtid. 
 
Kommunstyrelsen beslutade den 2016-06-07 att ge samhällsbyggnads-
nämnden i uppdrag att undersöka förutsättningarna för enskilt huvudmanna-
skap för allmänna platser i Skårdal. I ett inledande skede av undersökningen 
av enskilt huvudmannaskap gjorde kommunen bedömningen att en sådan 
lösning vore juridiskt gångbar. Förutsättningarna förändrades dock när ett 
nytt prejudicerande rättsfall tillkom i januari 2017. Rättsfallet rörde området 
Midsjö i Norrtälje. Mot bakgrund av rättsfallet bedömer samhällsbyggnads-
förvaltningen att det inte är juridiskt möjligt att gå vidare med enskilt  
huvudmannaskap. 
 
Den i nuläget viktigaste frågan för området handlar om vatten- och avlopps-
situationen. Avloppshanteringen i området har en negativ påverkan på den 
redan hårt belastade sjön Aspen. Samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår 
därför att kommunen bygger ut vatten och avlopp i området med ett så kallat 
”LTA-system”. Ett nytt vatten- och avloppssystem skulle lösa miljöproble-
men i området samtidigt som vägnätet får en standardhöjning i samband 
med att ledningsarbetena färdigställs. 
 
Tekniska nämnden avser att fatta beslut om utökat verksamhetsområde för 
VA i Skårdal under början av 2018. Tidplanen för utbyggnaden är ännu inte 
fastställd. Eftersom utbyggnaden av VA i Skårdal inte kräver en ny detalj-
plan föreslår samhällsbyggnadsförvaltningen att detaljplanearbetet för  
Skårdal avslutas. 
 
Även om området inte detaljplaneras kan fastighetsägarna ansöka om av-
styckningar och bygglov för ny bebyggelse, men ansökningarna prövas  
individuellt mot översiktsplanen istället för en ny detaljplan. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2018-02-13, § 72. 
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Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2017-
12-13. 
 
Yrkande 

Gabriel Melki (S) och Yngve RK Jönsson (M) yrkar bifall till kommunsty-
relsens förslag. 
 
Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
 
Särskilt yttrande 

Stina Lundgren (M) och Yngve R K Jönsson (M) lämnar ett särskilt  
yttrande, bilaga. 
 
 



 
Sid 1 (1) 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

2018-03-05 
 
Ärende 52 Avslut av detaljplaneuppdrag Skårdal (KS/2018:111) 

 
Moderaterna kan konstatera att en lång lokalpolitisk följetång nu äntligen har fått sitt 
slut. Det är bra att VA-problematiken ser ut att kunna få sin lösning, att möjligheten att 
stycka av enskilda tomter kvarstår samt att vägnätet blir upprustat. 
 
Givet rättsläget kring enskilt huvudmannaskap är det nu rimligt att de enskilda 
fastighetsägarna enbart debiteras anslutningsavgift enligt ordinarie VA-taxa. Det är bra 
att vägnätet efter upprustningen kvarstår under kommunalt huvudmannaskap, särskilt då 
detta innebär en lägre ekonomisk påfrestning för fastighetsägarna i området. 
 
Det vore vidare positivt om området Skårdal förtätas med ytterligare ett antal villor i 
sjönära lägen, dels genom privata avstyckningar, dels på den av kommunen förvärvade 
tomtmarken. 
 
Stina Lundgren (M) Yngve RK Jönsson (M) 
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§ 59 

Avslut av detaljplaneuppdrag för område vid Hammersta-
vägen (KS/2018:92) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige avslutar uppdraget att ta fram detaljplan för 
Hammersta (52-79). 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2018-03-05 § 53 lämnat ett förslag till beslut.  
 
Kommunstyrelsen beslutade 2011-06-07 att ge samhällsbyggnadsnämnden i 
uppdrag att ta fram en ny detaljplan för området kring förlängningen av 
Hammerstavägen och Hallundavägen på Eriksbergsåsen.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade om planuppdrag 2011-08-30, § 193. 
Detaljplanens syfte var att pröva möjligheten att tillskapa enskilda tomter  
(5-10 stycken) för villabebyggelse samtidigt som områdets karaktär och  
kulturvärden skulle behållas. Marken som ägs av kommunen är inte plan-
lagd sedan tidigare. Planuppdraget har under flera år avvaktat slutförandet 
av arbetet med närliggande Norsborgsdepån. Under planprocessen har  
utredningarna visat att planområdet inte är lämpligt att planlägga för den  
föreslagna villabebyggelsen med hänsyn till främst buller, naturvärden samt 
förekomst av fornlämningar. Utöver det kommer utbyggnaden av gator,  
vatten och avlopp inte att kunna bäras ekonomiskt av projektet. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2018-01-23, § 32. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
01-15. 
 

Yrkanden 

Gabriel Melki (S), Lars Johansson (L) och Yngve RK Jönsson (M) yrkar bi-
fall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.    
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§ 60 

Avslut av detaljplaneuppdrag för Villor på vatten i Fittja 
(KS/2018:90) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige avslutar uppdraget att ta fram detaljplan för Villor på 
vatten i Fittja (56-51).  
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2018-03-05 § 54 lämnat ett förslag till beslut.  
 
Planområdet är beläget vid udden vid Fittja, strax söder om Botkyrkaleden 
och tunnelbanans bro över vattnet och är i dag planlagt. Huvuddelen av det 
berörda området betecknas i de gällande planerna som park (allmän plats-
mark). Genomförandetiderna för planerna har gått ut.  
 
Kommunen har tagit fram ett detaljplaneprogram för Fittja där man tittade 
på möjligheten att etablera villor på vatten i Fittja. Kommunfullmäktige  
beslutade 2012-06-14 (KS/2007:1) att godkänna detaljplaneprogrammet 
”Framtid Fittja” och gav samtidigt samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att 
ta fram en detaljplan för villor på vatten. Beslut togs 2012-10-23, § 238. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2017-10-17, § 331. 
Kommunfullmäktige beslutade 2017-11-23 § 224 att godkänna slutrapport 
för exploateringsprojekt Villor på vatten i Fittja och att avsluta exploate-
ringsprojektet. Eftersom det inte längre finns något exploateringsprojekt fö-
reslås att även uppdraget att ta fram en detaljplan avslutas. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2018-01-23, § 31. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
01-15. 
 
Yrkande 

Gabriel Melki (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
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§ 61 

Ramavtal och plankostnadsavtal avseende detaljplan för 
Hallunda gård och budget för exploateringsprojekt 
(KS/2018:113) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner bilagt ramavtal med Titania Bygg & VVS 
AB avseende ny detaljplan inom fastigheterna Hallunda 4:20 och del av 
Hallunda 4:34 och Odalåkern 1. 
 
Jäv 
Youbert Aziz (S) anmäler jäv och deltar ej i beslut. 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2018-03-05 § 55 lämnat ett förslag till beslut.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2016-08-23, § 258, om planuppdrag 
för Hallunda 4:20 och del av Hallunda 4:34 (Dnr sbf/2016:182).  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har upprättat förslag till ramavtal samt 
plankostnadsavtal med Titania Bygg & VVS AB (Titania) avseende ny  
detaljplan för fastigheterna Hallunda 4:20 samt del av Hallunda 4:34 och 
Odalåkern 1. I projektet ingår förutom bostäder även ombyggnad av Tomt-
bergavägen till en stadsmässig gata samt kommunala verksamheter såsom 
förskola och äldreboende.  
 
Ramavtalet innebär att samtliga kostnader för och i samband med fram-
tagande av detaljplanen bärs av Titania. Mark- och exploateringsenheten 
behöver en utjämningsbudget för projektet på 700 000 kronor för eventuella 
behov av utredningar eller arbeten som berör de kommunala verksam-
heterna i detaljplanen samt för att täcka VA-kollektivets medverkan i plane-
ringsskedet. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2018-02-13, § 73. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
01-22. 
 
Yrkanden 

Gabriel Melki (S), Lars Johansson (L), Yngve R K Jönsson (M), Mats  
Einarsson (V), Stefan Dayne (KD) och Robert Steffens (C) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
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Särskilda yttranden 

Stina Lundgren (M) och Yngve R K Jönsson (M) lämnar ett särskilt 
yttrande, bilaga. 
 
Robert Steffens (C) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga. 
 



 

Sid 1 (1) 

SÄRSKILT YTTRANDE 

Kommunstyrelsen 

2018-03-05 

 

Ärende 55 Hallunda gård – ramavtal (KS/2018:113) 

 

Bostadsbristen är fortsatt stor i Botkyrka och i hela Stockholmsområdet. Många tvingas 

stå i årslånga köer för att överhuvudtaget få en hyresbostad, oavsett läge. Botkyrka 

kommun har också konsekvent, sedan 1995, haft en negativ skattekraftsutveckling 

vilket även påverkar den kommunala ekonomin negativt. Skall denna trend brytas 

behöver Botkyrka fler skattebetalare som väljer att flytta till Botkyrka. 

 

Området runt Hallunda gård anser vi är ett utomordentligt bra läge att bygga nya, 

attraktiva bostäder. Vi moderater vill, i första hand, att vi strävar mot att förtäta i 

områden där det redan finns bebyggelse (plus vägnät, VA-ledningar och stadsnät) och 

med närhet till kommunikationer som bussar och tunnelbana. Vi ser förstås även 

positivt på att denna exploatering är i ett läge som är sjönära eller med sjöutsikt. 

 

Det är dock av stor vikt att erforderlig hänsyn tas till de vackra, kulturhistoriska 

miljöerna, gällande utformning av området, men även gällande exempelvis kulörval och 

val av fasadmaterial. De närboendes synpunkter och farhågor behöver tas hand om och i 

möjligaste mån tas hänsyn till. 

 

Vi är vidare övertygade om att en mix av ägande- och upplåtelseformer i samma 

kommundel är det som bidrar mest positivt till den socioekonomiska utvecklingen, 

precis som det är värdefullt för enskilda medborgare som, i samma kommundel, kan 

göra en bostadskarriär. Man kan då exempelvis som ung gå från hyresrätt till bostadsrätt 

eller äganderätt, men även en äldre medborgare kan t.ex. enklare sälja sitt ägda boende 

och istället hyra en lägenhet. 

 

Stina Lundgren (M) Yngve RK Jönsson (M) 

 

  



Yttrande 
Kommunstyrelsen 

 

 
 

 
 

 

 

 

§055 

Ramavtal och plankostnadsavtal avseende 

detaljplan för Hallunda gård och budget för 

exploateringsprojekt (KS/2018:113) 

 

 

Centerpartiet välkomnar denna bostadsbebyggelse och se väldigt positivt 

på att detta område utvecklas.  

Dock så ser vi ett stort värde av kulturmiljön runt Hallunda gård. Vi 

hoppas att man tar denna kulturmiljö i beaktande nu när man bygger. Vi 

tycker också att man bör titta på om det är möjligt att bygga i en mer 

klassisk stil mer lik den som Hallunda gård är byggd i. Att bygga i en mer 

klassisk stil gör redan i många europeiska länder. Det är ett bra sätt att 

knyta an till historien och få öka det estetiska värdet. Vi tror också att 

detta skulle göra just att kulturmiljön kan tas i beaktande samtidigt som 

man kan planera för en ambitiös exploatering.  

 

 

 

 

 

Robert Steffens (C) 
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§ 62 

Strategi för näringsliv, arbetsmarknad och idéburen sektor 
(KS/2016:275) 
 
Beslut 
1. Kommunfullmäktige antar förslag till Strategi för näringsliv, arbets-

marknad och idéburen sektor. 
 

2. Strategi för näringsliv, arbetsmarknad och idéburen sektor ersätter: 
- Näringslivsstrategi för Botkyrka kommun 
- Placering och inriktning av Arbetsmarknadsprogrammen  
- Arbetsmarknadspolitiken i Botkyrka kommun.  

 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2018-03-05 § 64 lämnat ett förslag till beslut.  
 
Kommunstyrelsen beslutade 2016 att ta fram ny strategi för arbetsmarknad, 
näringsliv respektive social ekonomi. En grupp med företrädare för den poli-
tiska majoriteten har med stöd av kommunledningsförvaltningen och arbets-
marknads- och vuxenutbildningsförvaltningen genomfört uppdragen samlat. 
Kommunstyrelsen remitterade 2017 förslag till strategi för näringsliv, ar-
betsmarknad och idéburen sektor till nämnder, helägda kommunala bolag och 
utvalda externa aktörer. Den samlade bedömningen är att remissinstanserna 
godkänner strategins inriktning och upplägg. Remissinstanserna har lämnat 
värdefulla förslag på förbättringar som har resulterat i mindre justeringar i 
strategidokumentet. 
 
Förslag till strategi adresserar utmaningen att fler Botkyrkabor har arbete 
och egen försörjning. Respektive strategi består av följande utvecklingsom-
råden: Näringsliv (Ge tillgänglig, snabb och korrekt näringslivsservice, 
Främja idéer, innovationer och entreprenörskap, Skapa attraktiva etable-
ringsmöjligheter), Arbetsmarknad (Erbjuda Botkyrkaborna kompetens-
höjande insatser, vägledning och utbildning, Främja arbete eller sysselsätt-
ning, Stärka samverkan mellan kommun, stat, näringsliv och civilsamhällets 
organisationer, Stimulera en mer jämlik arbetsmarknad) samt Idéburen sek-
tor (Ge service och lotsning till aktörer inom idéburen sektor, dra större 
nytta av idéburen sektor – samverka mer). 
 
Vi föreslår att strategi för näringsliv, arbetsmarknad och idéburen sektor ska 
ersätta följande aktiverande styrdokument: Näringslivsstrategi för Botkyrka 
kommun (KS/2007:284), Placering och inriktning av Arbetsmarknadspro-
grammen (KS/2006:204), Arbetsmarknadspolitiken i Botkyrka kommun 
(KF 2013-01-24). Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden ansvarar 
för att införliva strategin i den kommunala organisationen. Genomförande 
och uppföljning sker kommunövergripande i linje med processorientering 
samt genom mål, budget, verksamhetsplaner samt förvaltningarnas årsredo-
visningar. Vi betraktar därmed uppdraget som återrapporterat. 
 
Arbets- och näringslivsberedningen har behandlat ärendet 2018-02-27, § 4. 
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Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
02-02. 
 
Yrkanden 

Yngve R K Jönsson (M), Stefan Dayne (KD), Ali Khalil (MP) och Ebba 
Östlin (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Lars Johansson yrkar på att ärendet återremitteras, bilaga. 
 
Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande ställer först återremitteringsyrkande mot 
att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige beslutar att 
ärendet ska avgöras idag. Kommunfullmäktiges ordföranden ställer sedan 
kommunstyrelsens förslag under proposition och finner att kommunfullmäk-
tige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
 

 

 
 



 

 

 

            YRKANDE  

        2018‐03‐22 

 

Ärende 62: Strategi för näringsliv, arbetsmarknad och idéburen 

sektor 

Förslag till beslut 

Liberalerna yrkar återremiss på kommunstyrelsens förslag till beslut 

Motivering 

Liberalerna tycker det är bra att strategin samlar ihop flera dokument till ett större där de 

olika delarna dessutom har beröringspunkter med varandra. Det är också bra att strategin är 

tydlig på hur Botkyrka kommun ska gå till väga för att fler ska komma i arbete tex när det 

gäller de som idag står långt från arbetsmarknaden. 

Den del i strategin som handlar om näringsliv ser vi dock att det finns brister i. Det handlar 

framförallt om att den inte är tillräckligt tydlig på hur kommunen ska ta emot och välkomna 

företag som finns på andra ställen men som vill etablera sig i kommunen. Att underlätta för 

nya företag och företagare att etablera sig finns tydligt med i strategin men däremot är den 

mindre tydlig när det gäller att aktiv få hit företag från andra håll. Mot den bakgrunden bör 

ärendet återremitteras för att kompletteras på denna punkt. 

Lars Johansson (L)        Stig Bjernerup (L) 
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§ 63 

Strategi för digitalisering (KS/2017:666) 
 
Beslut 
1. Kommunfullmäktige antar Strategi för digitalisering. 

 
2. Strategi för digitalisering ersätter tidigare E-strategi för Botkyrka kom-

mun (KS/2006:352) 
 
Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har 2018-03-05 § 65 lämnat ett förslag till beslut.  
 
Kommunstyrelsen har identifierat att digitaliseringen är en viktig faktor för 
kommunens utveckling. I Mål och budget 2017, avsnittet Prioriteringar 2017, 
gavs kommunledningsförvaltningen i uppdrag att ta fram en Strategi för digi-
talisering för Botkyrka kommun. 
 
Botkyrka har sedan 2007 en strategi för e-förvaltning. Digitaliseringen och 
dess möjligheter utvecklas idag med mycket hög fart. Samtidigt har det reg-
ionala och nationella perspektivet för den kommunala utvecklingen blivit 
allt starkare. En förnyad strategi för digitalisering behövs. 
 
Botkyrkas nya strategi för digitalisering tar sin utgångspunkt i regionens  
digitala agenda ”En digital agenda för Storstockholm” (2015) och dess fyra 
fokusområden: 
- Den digitala infrastrukturen 
- Den digitala kompetensen 
- Den digitala marknaden 
- Den digitala offentliga sektorn 
 
I strategin anger vi hur Botkyrka kommun bidrar till och förstärker de  
regionala målbilderna ur vårt kommunala perspektiv. 
 
Strategin utgår också från de övergripande nationella målen: 
- enklare vardag för privatpersoner och företag 
- smartare och öppnare förvaltning som stödjer innovation och  

delaktighet 
- högre kvalitet och effektivitet i verksamheten 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2018-
02-21. 
 
Yrkanden 
Ebba Östlin (S), Lars Johansson (L), Ali Khalil (MP), Aram El Khoury 
(KD), Therese Lind (TUP) och Kia Hjelte (M) yrkar bifall till kommunsty-
relsens förslag. 
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Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
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§ 64 
Svar på motion - Vård- och omsorgsboende med profilering 
(M) (KS/2017:190) 
	
Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för (M), (KD), (C) och (L) reserverar sig mot beslutet 
till förmån för egna yrkanden. 
 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har 2018-03-05 § 57 lämnat ett förslag till beslut.  
 
Kia Hjelte (M), Carl Baker (M) och Jimmy Baker (M) har vid kommunfull-
mäktiges sammanträde 2017-03-30, § 61, lämnat motionen: Vård- och om-
sorgsboenden med profilering. I motionen beskrivs att det under lång tid sak-
nats platser på vård- och omsorgsboenden i Botkyrka kommun, vilket har lett 
till att personer dels bott på externa boenden i kommunen (privata), dels bott i 
grannkommunen eller i andra kommuner längre bort. I vissa fall har detta va-
rit bra eftersom dessa boenden har haft en särskild profil som passat den bo-
ende. Dock har det ofta bara handlat om platsbrist och att slippa betala viten 
för fördröjningar efter positiva biståndsbeslut, anför motionärerna.  
 
Dock är det positivt att Botkyrka kommun beställt ett antal nya vård- och 
omsorgsboenden, vilka ska stå klara under kommande år. I och med detta 
beslut skulle några av dessa boenden kunna bli s.k. ”profilboenden”.  
Motionärerna föreslår därmed att kommunfullmäktige beslutar att ge vård- 
och omsorgsnämnden i uppdrag att undersöka möjligheten till profilboende i 
Botkyrka kommun inom vård- och omsorgsboende. 
 
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2017-06-21, § 47. 
 
Vård- och omsorgsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2017-
05-15. 
 
Motivering 

Utgångspunkten är att alla medborgare ska känna sig hemma och trygga när 
man bor på ett vård- och omsorgsboende. Oavsett vem man är så ska verk-
samheten planera för att möta alla individer och deras behov. I sin genomfö-
randeplan kan de äldre tillsammans med verksamheten beskriva sin omsorgs 
upplägg och innehåll. Verksamheten och aktiviteterna som erbjuds ska  
bestämmas tillsammans med de äldre och utifrån deras önskemål. Vård- och 
omsorgsboende ska formas utifrån de medborgare som bor där just nu. På 
flera vård- och omsorgsboenden har det pågått arbete för att utveckla bo-
enderåden och förbättra kommunikationsvägar för till exempel personer 
med demenssjukdomar, för att öka de äldres delaktighet och självbestäm-
mande.   
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På kommunens vård- och omsorgsboenden arbetar en stor andel flerspråkig 
personal, vilket ger möjlighet för de boende att uttrycka sig via sitt moders-
mål.  Om det är så att någon medborgare önskar att få bo på ett profilerat 
vård- och omsorgsboende utifrån till exempel språk eller sin kulturella kon-
text så kan förvaltningen tillgodose det genom köp av platser på sådana bo-
enden.  
 
I Botkyrka finns avdelningar på olika vård- och omsorgsboenden som har 
finska som språklig inriktning, eftersom kommunen är ett förvaltningsom-
råde för finska språket. Stundtals har det varit svårt att belägga de platserna 
då de varit låsta till en specifik målgrupp.  Riksten plaza har profil odling 
och trädgård, men det är inte så många av de äldre som bor där som aktivt 
har önskat sig det boendet på grund av profilen. Närheten till den kommun-
del man bodde i tidigare är en viktigare faktor. Det är därför vi systematiskt 
arbetat för att det ska finnas minst ett vård- och omsorgsboende i varje 
kommundel. Det finns också ”husdjursprofil” på ett av kommunens boenden 
där de äldre har möjlighet att ta med sig sina husdjur.  
 
Trots att det finns några olika profiler på vård- och omsorgsboenden i Bot-
kyrka delar vi förvaltningens bedömning att det i nuläget inte finns behov av 
ytterligare profilboenden. Profilboenden, speciellt vad gäller språkliginrikt-
ning, är mer svåra att belägga eftersom de vänder sig till en specifik mål-
grupp och platser kan stå tomma samtidigt som man riskerar att tvingas 
köpa externa platser. 
 
Yrkanden 

Tuva Lund (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Aram El Khoury (KD), Kia Hjelte (M) och Carl Baker (M) yrkar bifall till 
motionen. 
 
Robert Steffens (C) och Stig Bjernerup (L) yrkar på att motionen ska anses 
vara besvarad. 
 
Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande ställer förslagen mot varandra och finner 
att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
  
Särskilt yttrande 

Robert Steffens (C) och Lars Johansson (L) lämnar ett särskilt yttrande, bi-
laga. 

 

 



Yttrande 

Kommunstyrelsen 

 

 

 

   
 

 

 

 

§057 

Svar på motion - Vård- och omsorgsboende med 

profilering (M) (KS/2017:190) 
 

 

Centerpartiet och Liberalerna tycker om idén med att ha vård och 

omsorgsboenden med olika profiler och språk. Det är något som ger ett 

mervärde. Vi vill se en mångfald av olika profileringar på vård och 

omsorgsboendena i kommunen. 

Dock så tror vi att detta genomförs bättre av andra aktörer än 

kommunen. Om Botkyrka skulle införa LOV så skulle vi kunna få till denna 

flora av profiler och språk. Inte bara det, det skulle ge Botkyrkas äldre 

samma möjligheter till valfrihet som yngre medborgare som får välja 

skola och så vidare. 

 

 

 

 

 

 

Robert Steffens (C) 

Lars Johansson (L) 
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§ 65 
Svar på motion - Etablera nytt äldreboende med språkin-
riktning i norra Botkyrka (KD) (KS/2017:687) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har 2018-03-05 § 58 lämnat ett förslag till beslut.  
 
Stefan Dayne (KD), Aram El Khoury (KD) och Yusuf Aydin (KD) har vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 2017-10-26, § 213, lämnat motionen: 
Etablera nytt äldreboende med språkinriktning i norra Botkyrka. Vård- och 
omsorgsnämnden (VON) har behandlat ärendet 2018-02-20. Motionärerna 
anför dels att många äldre vill bo kvar i sitt hem så länge som möjligt, dels att 
det finns en stor grupp äldre som upplever otrygghet samt ensamhet. Därför 
behöver dessa personer en annan boendeform.  
 
Den äldre befolkningen växer och med en större andel äldre medborgare 
ställs kommunerna inför nya utmaningar för att tillgodose behov av omsorg, 
vård och service. VON köper idag externa placeringar inom äldreomsorgen 
p.g.a. av bristen på antalet platser i egen regi samtidigt som LOV ännu inte 
införts, anför motionärerna. Detta har en direkt påverkan på vård- och om-
sorgsnämndens ekonomi, eftersom kostnaden för en extern placering ofta 
överstiger kostnaden för en intern placering. Merkostnaden för externa pla-
ceringar inom äldreomsorgen prognostiseras till drygt 5,5 miljoner kronor 
per år.  
 
I och med att Botkyrka kommun är en mångkulturell kommun med en stor 
andel äldre med ett annat modersmål än svenska, är behovet av äldreboende 
med särskild språklig och kulturell kompetens hos personalen stort.  
 
Därför föreslår motionärerna att kommunfullmäktige ska ge vård- och om-
sorgsnämnden i uppdrag att utreda möjligheten att etablera ett nytt äldrebo-
ende, s.k. profilboende med språkinriktningen syrianska och turkiska i norra 
Botkyrka. 
 
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2018-02-20, § 10. 
 
Vård- och omsorgsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2017-
12-06. 
 
Motivering: 

Utgångspunkten är att alla medborgare ska känna sig hemma och trygga när 
man bor på ett vård- och omsorgsboende. Oavsett vem man är så ska verk-
samheten planera för att möta alla individer och deras behov. I sin genomfö-
randeplan kan de äldre tillsammans med verksamheten beskriva sin omsorgs 
upplägg och innehåll. Verksamheten och aktiviteterna som erbjuds ska  
bestämmas tillsammans med de äldre och utifrån deras önskemål. Vård- och 
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omsorgsboende ska formas utifrån de medborgare som bor där just nu. På 
flera vård- och omsorgsboenden har det pågått arbete för att utveckla bo-
enderåden och förbättra kommunikationsvägar för till exempel personer 
med demenssjukdomar, för att öka de äldres delaktighet och självbestäm-
mande.   
 
På kommunens vård- och omsorgsboenden arbetar en stor andel flerspråkig 
personal, vilket ger möjlighet för de boende att uttrycka sig via sitt moders-
mål.  Om det är så att någon medborgare önskar att få bo på ett profilerat 
vård- och omsorgsboende utifrån till exempel språk eller sin kulturella kon-
text så kan förvaltningen tillgodose det genom köp av platser på sådana bo-
enden.  
 
I Botkyrka finns avdelningar på olika vård- och omsorgsboenden som har 
finska som språklig inriktning, eftersom kommunen är ett förvaltningsom-
råde för finska språket. Stundtals har det varit svårt att belägga de platserna 
då de varit låsta till en specifik målgrupp.  Riksten plaza har profil odling 
och trädgård, men det är inte så många av de äldre som bor där som aktivt 
har önskat sig det boendet på grund av profilen. Närheten till den kommun-
del man bodde i tidigare är en viktigare faktor. Det är därför vi systematiskt 
arbetat för att det ska finnas minst ett vård- och omsorgsboende i varje 
kommundel. Det finns också ”husdjursprofil” på ett av kommunens boenden 
där de äldre har möjlighet att ta med sig sina husdjur.  
 
Trots att det finns några olika profiler på vård- och omsorgsboenden i Bot-
kyrka delar vi förvaltningens bedömning att det i nuläget inte finns behov av 
ytterligare profilboenden. Profilboenden, speciellt vad gäller språkliginrikt-
ning, är mer svåra att belägga eftersom de vänder sig till en specifik mål-
grupp och platser kan stå tomma samtidigt som man riskerar att tvingas 
köpa externa platser. 
 
Yrkanden 

Tuva Lund (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Aram El Khoury (KD) yrkar bifall till motionen, bilaga. 
 
Yngve RK Jönsson (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Robert Steffens (C) och Lars Johansson (L) yrkar på att motionen ska anses 
vara besvarad. 
 
Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande ställer först kontraproposition på bifalls-
yrkandet och förslaget om att motionen ska anses vara besvarad. Sedan stäl-
ler fullmäktiges ordförande bifallsyrkandet mot kommunstyrelsens förslag 
till beslut och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kom-
munstyrelsens förslag.  
 
Votering  
Votering är begärd och verkställs. Kommunfullmäktiges ordförande ställer 
följande voteringsproposition: Den som önskar bifalla kommunstyrelsens 
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förslag röstar ja. Den som önskar bifalla motionen röstar nej. Voteringen ut-
faller med 45 jaröster och 15 nejröster, 1 avstår. Därmed har kommunfull-
mäktige beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.   
 
Särskilt yttrande 

Robert Steffens (C) och Lars Johansson (L) lämnar ett särskilt yttrande, bi-
laga. 
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§ 66 

Svar på motion - Servicehus också i Tullinge och Norra 
Botkyrka (M) (KS/2017:193) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för (M) och (TUP) reserverar sig mot beslutet till för-
mån för egna yrkanden.  
 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har 2018-03-05 § 59 lämnat ett förslag till beslut.  
 
Kia Hjelte (M), Carl Baker (M) och Jimmy Baker (M) har vid kommunfull-
mäktiges sammanträde 2017-03-30, § 61, lämnat motionen: Servicehus också 
i Tullinge och Norra Botkyrka. Motionärerna anför att med anledning av be-
slutet att Orren omvandlas till servicehus fastslogs även att servicelägenhet-
erna i Akvarellen i Tullinge och i Tre Källor i Hallunda succesivt ska avveck-
las. Motionärerna tycker det är bra att det blir ett servicehus i Botkyrka, men 
att det ska finnas fler servicehus i andra kommundelar såsom i Tullinge, 
Vårsta och Norra Botkyrka.  
 
Vidare anför motionärerna att många äldre bor kvar i sina villor med alltmer 
hemtjänst, dock ska vara ett självvalt alternativ. Många äldre skulle vilja ha 
ett ”enklare” boende om det fanns ett sådant, menar motionärerna. Således 
kan Servicehus vara ett sådant alternativ. Därför föreslår motionärerna att 
kommunfullmäktige beslutar att ge vård- och omsorgsnämnden i uppdrag 
att, i samverkan med samhällsbyggnadsnämnden, verka för att det byggs 
och utvecklas servicehus också i Tullinge, i Norra Botkyrka och i Vårsta.  
 
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2017-06-12, § 46. 
 
Vård- och omsorgsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2017-
05-03. 
 
Sammanfattning 

Vård- och omsorgsnämnden föreslår att kommunfullmäktige avstyrker  
motionen med hänvisning till att platsantalet på Orren bedöms täcka beho-
vet av boendeplatser på servicehus i kommunen.  
 
Yrkanden 

Kia Hjelte (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Carl Widercrantz (TUP) yrkar bifall till motionen, bilaga. 
 
Tuva Lund (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot bi-
fallsyrkandet och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.  
 
Votering  
Votering är begärd och verkställs. Kommunfullmäktiges ordförande ställer 
följande voteringsproposition: Den som önskar bifalla kommunstyrelsens 
förslag röstar ja. Den som önskar bifalla motionen röstar nej. Voteringen ut-
faller med 41 jaröster och 19 nejröster, 1 ej röst. Därmed har kommunfull-
mäktige beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.   
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§ 67 
Svar på motion - Utred kommunens hemtjänst (M) 
(KS/2017:307) 
 
Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Reservation 

Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.  
 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har 2018-03-05 § 60 lämnat ett förslag till beslut.  
 
Kia Hjelte (M) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2017-05-23,  
§ 119, lämnat motionen: Utred kommunens hemtjänst. Motionären anför att 
totalt 661 person är i behov av hemtjänst. Under flera år har kommunens 
hemtjänst haft dåliga/svaga kvalitetsomdömen från brukare/hemtjänsttagare. 
En intern utredning genomfördes under 2014/2015 i syfte att förstå och be-
döma var bristerna fanns och hur de kunde uppstå.  Trots genomförd utred-
ning visar 2016 års kvalitetsrapport svaga omdömen. Omdömet om hemtjäns-
ten (övergripande resultat) per verksamhet i vård- och omsorgsförvaltningens 
kvalitetsammanställning: 71 procent nöjda eller ganska nöjda hemtjänstta-
gare. Det är en sänkning mot 2015 och 2016 års resultat. Därför föreslår mot-
ionären att kommunfullmäktige ger vård- och omsorgsnämnden i uppdrag att 
låta upphandla en extern konsult som ska undersöka Botkyrka kommuns 
hemtjänst. 
 
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2017-09-26, § 63. 
 
Vård- och omsorgsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2017-
08-24. 
 
 
Motivering 

För den rödgröna kommunledningen är det viktigaste uppdraget för vård- 
och omsorgsnämnden att se till att de äldre är nöjda med sin omsorg i Bot-
kyrka. Även om Botkyrka förbättrat sitt eget resultat under de senaste åren 
ligger kommunens omsorg på alldeles för låg nivå i jämförelse med andra 
kommuner. Det kan vi inte acceptera utan behöver agera för att de äldre ska 
vara trygga med omsorgen. 
  
Förvaltningen har på uppdrag av nämnden genomfört genomlysning av så-
väl hemtjänsten som av vård- och omsorgsboendena. Även revisionsföreta-
get PWC har nyligen genomfört en omfattande granskning av hemtjänsten i 
Botkyrka. Nämnden har beslutat om handlingsplaner utifrån genom-
lysningarna och revisionsrapporten och idag pågår ett stort förändringsar-
bete i verksamheterna. Nämnden följer detta arbete nogsamt och från och 
med i år får nämnden vid varje sammanträde en kvalitetsuppföljning där 
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förvaltningen intervjuar äldre om vad de tycker om sin omsorg. Denna åter-
koppling från medborgarna kommer också direkt till de enheter som berörs 
och verksamheten kan därmed ha ett aktivt förändringsarbete.  
 
Det finns inget behov av ytterligare granskning av hemtjänsten utan nu är 
det viktigt att handla kraftfullt och lägga all energi och resurser på förbätt-
ringar för att de ska ge full effekt. 
 
Genomlysningen av hemtjänsten omfattade att de äldre själva fick berätta 
om vilka förändringar de ville se och personerna framförde att de ville ha 
bättre kontinuitet, mer omsorgstid och bättre möjligheter att kunna påverka 
sin omsorgs upplägg. Därför införde vi ”egen tid” i mars 2017 där de äldre 
tillsammans med sin kontaktman får extra tid för att få en trevlig stund till-
sammans till exempel fika, promenad eller ge återkoppling om vad de tycker 
om sin hemtjänst. De äldre bestämmer själva vad de vill göra med sin egen 
tid och kan samla ihop egen tid för att göra en längre utflykt.  
 
Kontinuiteten är en viktig fråga och på två år har den förbättrats i Botkyrka 
från 23 personer till 15. Det är många olika människor som kommer och går 
i hemmet. Men i Botkyrka står hemsjukvården för en stor del av personalen 
som besöker våra äldre i deras hem. Vi hoppas att Moderaterna i Botkyrka 
är med oss för att sätta press på övriga länets moderatstyrda kommuner för 
att kunna kommunalisera hemsjukvården och på så sätt skapa en bättre kon-
tinuitet för våra medborgare. 
 
Yrkanden 

Kia Hjelte (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Tuva Lund (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot bi-
fallsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag.   
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§ 68 

Svar på motion - Rökfri arbetstid (L) (KS/2017:198) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har 2018-03-05 § 61 lämnat ett förslag till beslut.  
 
Stig Bjernerup (L) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2017-03-30, § 
61, lämnat en motion: Rökfri arbetstid. Motionärens förslag till kommun-
fullmäktige är: 
– att Botkyrka kommun ska införa rökfri arbetstid för alla anställda 
– att Botkyrka kommun ska erbjuda medarbetare hjälp med att bli rök- och 
snusfria.  
 
Personalutskottet behandlade ärendet 2017-09-21, § 19. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2017-
08-31. 
 
Motivering 

Den rödgröna majoriteten delar motionärens ambitioner om att minska rök-
ningen bland såväl kommunens medarbetare som i samhället i stort. Bland 
annat ställde sig kommunen nyligen bakom initiativet Tobacco Endgame 
som innebär att tobaksbruket ska minska till en nivå, då den i samhället inte 
längre utgör en så betydande börda för människors hälsa. 
 
Arbetet för en tobaksfri arbetsmiljö genomförs bäst genom förebyggande 
åtgärder som bygger på stöd och frivillighet. Kommunstyrelsen har sedan 
tidigare gett kommunledningsförvaltningen i uppdrag att återkomma med en 
översyn av aktuella behov och insatser inom det tobaksförebyggande arbe-
tet. Anslutningen till Tobacco Endgame, tidigare beslut i kommun-
fullmäktige, samt eventuellt kommande skärpningar av tobakslagen motive-
rar ett än mer aktivt förebyggande arbete mot tobak. Detta är möjligt genom 
de beslut som redan har fattats på detta område. 
 
Yrkanden 

Stig Bjernerup (L) yrkar bifall till motionen, bilaga. 
 
Elisabeth Nobuoka Nordin (MP) yrkar bifall till motionen. 
 
Mats Einarsson (V), Ebba Östlin (S) och Per Börjel (TUP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot bi-
fallsyrkandet och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
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Votering  
Votering är begärd och verkställs. Kommunfullmäktiges ordförande ställer 
följande voteringsproposition: Den som önskar bifalla kommunstyrelsens 
förslag röstar ja. Den som önskar bifalla motionen röstar nej. Voteringen ut-
faller med 46 jaröster och 6 nejröster, 8 avstår och 1 ej röst. Därmed har 
kommunfullmäktige beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.   
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§ 69 

Svar på motion - Inför register för motioner och andra  
skrivelser på kommunens hemsida (SD) (KS/2017:226) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 
 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har 2018-03-05 § 62 lämnat ett förslag till beslut.  
 
Östen Granberg (SD), Sebastian Lindqvist (SD), Robert Stenkvist (SD) och 
Helén Spaak (SD) har i en motion till kommunfullmäktige 2017-03-30 före-
slagit att Botkyrka kommun inför ett register för motioner och andra skrivel-
ser på kommunens hemsida. 
 
Motionärerna föreslår: 
- att kommunen skapar ett motionsregister på hemsidan där det, överskåd-

ligt och lättillgängligt, redovisas vilka motioner som lagts under den på-
gående mandatperioden 

- att kommunen likaledes redovisar andra skrivelser som lagts av opposit-
ionen såsom budgetförslag samt interpellationer och enkla frågor 

 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2017-
12-12. 
 
Motivering 

Den rödgröna majoriteten i Botkyrka kommun delar motionärernas ambition 
om att handlingar till de olika politiska organen ska vara nåbara och lättill-
gängliga för medborgare samt andra intresserade.  
 
Idag finns det en funktion där alla motioner och skrivelser är sökbara på 
kommunens hemsida. Dock är den publika diariefunktionen inte tillgänglig 
för tillfället, vilket bland annat beror på en kommande upphandling och im-
plementering av nytt ärende- och informationshanteringssystem under 2018. 
När systeminförandet är klart kommer ett publikt diarium åter vara i drift. 
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
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§ 70 

Svar på motion - Möjliggör för allmänheten att rösta i mar-
kanvisningstävlingar (C) (KS/2017:225) 
 
Beslut 
1. Kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 

 
2. Kommunstyrelsen ges uppdrag att, som en del i utvecklingen av  

kommunens närdemokrati, i samråd med samhällsbyggnadsnämnden se 
över hur Botkyrkabor kan vara delaktiga i form av rådgivande digitala 
rådslag vid markanvisningstävlingar. 

 
3. Uppdraget ska återrapporteras senast 30 november 2018. 
 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har 2018-03-05 § 63 lämnat ett förslag till beslut.  
 
Robert Steffens (C) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2017-03-30, § 
61, lämnat motionen: Möjliggör för allmänheten att rösta i markanvisnings-
tävlingar. Motionären anför att exploateringsprojekt ofta möter motstånd hos 
närboende, därför är det extra viktigt att förankra dessa med invånare. Ett sätt 
att hantera detta är att genomföra en rådgivande omröstning på kommunens 
hemsida. Flera kommuner genomför sådana här omröstningar. Omröstning-
arnas roll ska endast vara av rådgivandekaraktär, men de ger  
politiker och tjänstemän en bättre bild av vad de närboende vill. Därför före-
slår motionären kommunfullmäktige att samhällsbyggnadsnämnden får i 
uppdrag att ta fram ett system för att utföra omröstningar för markanvisning-
ar. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden behandlade ärendet 2017-12-05, § 401. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen redogör för ärendet i tjänsteskrivelse 2017-
11-01. 
 
Motivering 
Den rödgröna kommunledningen håller med motionären om vikten av att 
medborgare kan vara delaktiga i utvecklingen av sin kommun. I dagsläget 
utvecklas Botkyrka i en snabb takt. Med den rödgröna kommunledningens 
ambition att bygga 4000 bostäder på fyra år, och på så sätt förnya alla kom-
munens stadsdelar, är det viktigt att Botkyrkaborna kan vara delaktiga i ut-
vecklingen.  
 
Därför har kommunledningen påbörjat ett stort förändringsarbete för att 
göra fler Botkyrkabor delaktiga i utvecklingen av kommunen. Det arbetet 
handlar om att föra beslut närmare Botkyrkaborna och säkerställa att inga 
bra förslag går till spillo. 
 
Inom arbetet med att utveckla närdemokratin i Botkyrka är det sagt att fler 
digitala rådslag ska genomföras. Kommunledningen tycker det är intressant 
att se över hur Botkyrkabor kan ge sin åsikt om vilket av flera bidrag i en 
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markanvisningstävling som tilltalar dem mest. På så sätt kan fler Botkyrka-
bor delta i debatten om kommunens utveckling och fler får föra fram sin 
åsikt. 
 
Motionen anses besvarad med hänvisning till att det idag finns anvisningar i 
PBL (plan- och bygglagen) om hur markanvisningar ska gå till. Det är vik-
tigt att det utöver en rådgivande omröstning fortsatt sker en formell hante-
ring av markanvisningarna enligt PBL så att inte risken för överklaganden 
ökar.  
 
Den rödgröna kommunledningen är positiv till motionens intentioner och 
föreslår därför att kommunfullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen att se 
över hur Botkyrka kan vara delaktiga i form av rådgivande digitala rådslag 
vid markanvisningstävlingar. 
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
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§ 71 

Anmälningsärenden (KS/2018:10) 

Följande ärenden anmäls till kommunfullmäktige: 
 
Uppdrag – Efterfrågan av babysim i Botkyrka, KS/2014:362 
 
Layoutad version av utvecklingsprogram Hallunda-Norsborg, KS/2015:411 
 
Semestervistelse för boende på vård- och omsorgsboende, KS/2016:423 
 
Svar på medborgarförslag 

Fartgupp på Dymmelkärrsvägen, KS/2017:399 
Beslut: avslag 
 
Farthinder/avsmalning Kanslivägen utanför förskola, KS/2017:400 
Beslut: besvarat 
 
Namnbyte på orten Gamla Norsborg, KS/2017:403 
Beslut: besvarat 
 
Rensa sly och belysning vid Malmsjö skola, KS/2017:424 
Beslut: avslag 
 
Vid Malmsjön - rensa strand och skapa stigar och promenadstråk, 
KS/2017:428 
Beslut: avslag 
 
Farthinder Flottiljvägen, Tullinge, KS/2017:458 
Beslut: avslag 
 
Förbättra gång/cykelväg utmed Flottiljvägen, Tullinge C till Brantbrink, 
KS/2017:470 
Beslut: avslag 
 
Lekplats/fotbollsplan vid Mejramvägen, KS/2017:485 
Beslut: avslag 
 
Sänk hastigheten till 50 km/tim på Tumbavägen, KS/2017:493 
Beslut: avslag 
 
Bygg ett utegym likt Tantolunden i Vårstaparken, KS/2017:494 
Beslut: avslag 
 
Ett mysigt café/restaurang vid Tullingesjön, KS/2017:498 
Beslut: avslag 
 
Sätt upp farthinder på hela Tullingebergsvägen, KS/2017:512 
Beslut: besvarat 
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Utbyte av trottoarkant vid Flygvägen 2-4, KS/2017:514 
Beslut: besvarat 
 
Namnbyte på orten Gamla Norsborg, KS/2017:566 
Beslut: besvarat 
 
Namnbyte på orten Gamla Norsborg, KS/2017:567 
Beslut: besvarat 
 
Namnbyte på orten Gamla Norsborg, KS/2017:568 
Beslut: besvarat 
 
Namnbyte på orten Gamla Norsborg, KS/2017:569 
Beslut: besvarat 
 
Namnbyte på orten Gamla Norsborg, KS/2017:570 
Beslut: besvarat 
 
Bygg vägbulor vid förskolan Kärrspiran, KS/2017:600 
Beslut: avslag 
 
Gör ett övergångställe över Skogshemsvägen, Krokvägen i Tullinge, 
KS/2017:602 
Beslut: bifall 
 
Gör hastighetssänkande åtgärder på bilvägen Katrinebergsvägen vid Träd-
gårdsstadsskolan, KS/2017:603 
Beslut: avslag 
 
 
Ej verkställda beslut enligt Socialtjänstlagen och lagen om stöd och service 
till vissa funktionshindrade   

 
- § 32 Socialnämnden jämte tjänsteskrivelse avseende kvartal 4 2017 
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§ 72 

Avsägelser och fyllnadsval (KS/2018:14) 

Följande avsägelser har inkommit: 
 

Esra Elcim (MP), ersättare i vård- och omsorgsnämnden 
 

Maria Kindefält Trygg (S), ledamot i vård- och omsorgsnämnden 
 

Karin Blid (S), ersättare i vård- och omsorgsnämnden 
 

Fredrik Nordquist (S), ersättare i utbildningsnämnden 
 

Linnart Shabo (KD), ersättare i utbildningsnämnden 
 

Linnart Shabo (KD), ledamot i dialogforum Tumba-Storvreten 
 

Jimmy Baker (M), 2:e vice ordförande och ledamot i kommunstyrelsen, fr 
o m 2018-04-01 

 
Stina Lundgren (M), 2:e vice ordförande och ledamot i utbildnings-
nämnden, fr o m 2018-04-01 
 
Maj Ferdinandsson (S), ledamot i socialnämnden 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar avsägelserna.  
 

 
Kommunfullmäktige förrättar följande fyllnadsval: 

 
TEKNISKA NÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ordförande och ledamot efter Fredrik Olsson (MP) 

 
Niklas Gladh (MP) 

 
VÅRD- OCH OMSORGSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Eva Martin (MP) 

 
Isak Nobuoka (MP) 

 
VÅRD- OCH OMSORGSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Maria Kindefält Trygg (S) 

 
Daniel Njuguna (S) 

 
VÅRD- OCH OMSORGSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Karin Blid (S) 

 
Jalil Khalil (S) 
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VÅRD- OCH OMSORGSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Daniel Njuguna (S) 

 
Christina Zedell (S) 

 
UTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Fredrik Nordquist (S) 

 
Kimya Espahboda (S) 

 
KOMMUNSTYRELSEN fr o m 2018-04-01 t o m 2018-10-15 
2:e vice ordförande och ledamot efter Jimmy Baker (M) 

 
Stina Lundgren (M) 

 
UTBILDNINGSNÄMNDEN fr o m 2018-04-01 t o m 2018-12-31 
2:e vice ordförande och ledamot efter Stina Lundgren (M) 

 
Willy Viitala (M) 

 
KOMMUNSTYRELSEN fr o m 2018-04-01 t o m 2018-10-15 
Ersättare efter Stina Lundgren (M) 

 
Jimmy Baker (M) 
 
MILJÖ- OCH HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Gabriel Izgi (KD) 

 
Leena-Karie Zetterlund Nilsson (KD) 

 
DIALOGFORUM TUMBA-STORVRETEN 2018-12-31 
Ledamot efter Linnart Shabo (KD) 

 
Markus Rydell (KD) 
 
UTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Linnart Shabo (KD) 

 
Ebtesam Zino (KD) 
 
SOCIALNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Maj Ferdinandsson (S) 
 
Elisabeth Uddén (S) 

 
 

Kommunfullmäktige bordlägger följande val: 
 

KOMMUNFÖRBUNDET STOCKHOLMS LÄN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Dan Gahnström (MP) 
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DIALOGFORUM FITTJA t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Carl Widercrantz (TUP) 

 
DIALOGFORUM ALBY t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Milojka Vratonjic (S) 

 
MILJÖ- OCH HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Nirlep Singh (S) 

 
KOMMUNALA PENSIONÄRSRÅDET t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Eddy Kristiansen (MP) 

 
DIALOGFORUM FITTJA t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Junaid Nawaz Chaudhry (S) 
 
SOCIALNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Nohadra Heido (S) 
 
STIFTELSEN SVERIGES INVANDRARINSTITUT OCH MUSEUM – 
MKC t o m 2018-12-31 
Suppleant efter Nohadra Heido (S) 

 
SYDVÄSTRA STOCKHOLMSREGIONENS VA-VERK t o m 2019-06-
30 
Ledamot efter Fredrik Olsson (MP) 

 
AB BOTKYRKABYGGEN t o m 2019-06-30 
Suppleant efter Fredrik Olsson (MP) 

 
BOTKYRKABYGGEN HOLDING AB t o m 2019-06-30 
Suppleant efter Fredrik Olsson (MP) 

 
FÖRBANDET 2 AB t o m 2019-06-30 
Suppleant efter Fredrik Olsson (MP) 

 
AB ALFÅGELN t o m 2019-06-30 
Suppleant efter Fredrik Olsson (MP) 

 
VÅRD- OCH OMSORGSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Esra Elcim (MP) 
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§ 73 

Nya interpellationer 
 
Beslut 
Interpellationen överlämnas till samhällsbyggnadsnämndens ordförande  
för besvarande vid kommande kommunfullmäktigesammanträde.  
 
Sammanfattning 
Följande interpellation ställs: 
 
Till samhällsbyggnadsnämndens ordförande: 
- Angående plats för idrottshall för Botkyrka friskola (L), KS/2018:190 
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§ 74 

Nya motioner (KS/2018:7) 
 
Beslut 
Motionerna överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 
Sammanfattning 
Följande motioner väcks: 
 
Återvandringskontor/Inrätta en återvandringstjänst (SD), KS/2018:167 
 
Gratis gymkort/friskvård till 70+ (SD), KD/2018:191 
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§ 75 

Nya medborgarförslag (KS/2018:8) 
 
Beslut 
Följande medborgarförslag tas emot för beslut: 
 
Aktiviteter och mötesplats för äldre människor, KS/2018:70 
Överlåts till vård- och omsorgsnämnden för beslut. 
 
Anlägg trottoar på Nibblebacken upp mot Mellanbergsvägen- Tullinge, 
KS/2018:71 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Ställ högre krav på företag som bygger bostäder i kommunen, KS/2018:72 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Bygg en utomhusbastu vid Stendalsbadet i Tullinge, KS/2018:73 
Överlåts till kultur- och fritidsnämnden för beslut. 
 
Behov av kollektivtrafik till återvinningen, KS/2018:93 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Sänk hastighet till 30 km/timme på Bondgårdsvägen i Tumba, KS/2018:94 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Plantera nya träd mellan Silverkronan och Lekparken i Tumba, KS/2018:95 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Gör om grillplats till lekplats vid Solhöjden, KS/2018:105 
Överlåts till kultur- och fritidsnämnden för beslut. 
 
Skapa midjor på Bertheliusvägen, KS/2018:119 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Plantera ett "Barnens träd" i Körsbärsparken i Tullinge, KS/2018:120 
Beslutas av kommunfullmäktige efter yttrande från kommunstyrelsen. 
 
Övervakat övergångsställe Flottiljvägen – Skvattramsvägen, KS/2018:121 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Ändra hastighetsbegränsning till 30km/tim på hela Vattravägen i Uttran, 
KS/2018:123 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Lokal för utlåning av sportartiklar, KS/2018:124 
Överlåts till kultur- och fritidsnämnden för beslut. 
 

 
 
 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  38[42] 
Kommunfullmäktige   

 2018-03-22   

 

Ärendet 
Kommunfullmäktige bestämmer vilket politiskt organ som ska besluta om 
medborgarförslag. Enligt fullmäktiges arbetsordning får fullmäktige över-
låta till en nämnd att slutligt besluta i ett ärende som har väckts genom 
medborgarförslag. 
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§ 76 

Enkla fråga – Angående trädskövlingen i Tullinge (TUP) 
 
Beslut 
Frågan får ställas 
 
Samhällsbyggnadsnämndens ordförande Gabriel Melki (S) besvarar den 
enkla frågan som ställts av Therese Lind (TUP). 
 
Sammanfattning 
Therese Lind (TUP) ställer en enkel fråga till samhällsbyggnadsnämndens 
ordförande:  
 
-Angående trädskövlingen i Tullinge (KS/2018:205) 
 
 



BOTKYRKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  40[42] 
Kommunfullmäktige   

 2018-03-22   

 

§ 77 

Val av lekmannarevisorer till Tillväxt Botkyrka AB 
(KS/2018:172) 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige förrättar, efter nominering av kommunens revisorer, 
följande val av lekmannarevisorer i Tillväxt Botkyrka AB (från årsstämman 
26 april 2018 till årsstämman 2019). 

 

TILLVÄXT BOTKYRKA AB 

 

Lekmannarevisor  

Lennart Lindström (M) 

 

Revisorssuppleant  

Bengt Ericsson (S) 

 

Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
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§ 78 

Omfördelning av politiska resurser (MP) (KS/2018:195) 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att de politiska resurserna motsvarande 70% 
av heltidsarvode samt titeln kommunalråd, ska omfördelas från tekniska 
nämndens ordförande till miljö- och hälsoskyddsnämndens ordförande. Be-
slutet gäller hela mandatperioden ut, dvs. fram till 2018-10-15. 
 
Ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade 2014-12-18 § 46 att tekniska nämndens ord-
förande ska tituleras kommunalråd och arvoderas med 70% av heltidsar-
vode. Tekniska nämndens ordförande ska, enligt förslag, inte längre uppbära 
dessa resurser. De frigjorda resurserna ska i sin helhet omfördelas till miljö- 
och hälsoskyddsnämndens ordförande. Miljö- och hälsoskyddsnämndens 
ordförande ska även tituleras kommunalråd.  
 
Denna ändring medför att tjänstgörings- och ersättningsbestämmelser för 
kommunalråd/kommunalråd i opposition frångås då det av bestämmelserna 
framgår att tekniska nämndens ordförande har heltidsuppdrag och ges titeln 
kommunalråd.   
 
Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
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§ 79 

Förslag till ledamot och suppleant i styrelsen för Botkyrka 
Södra porten Holding AB (KS/2018:55) 
 
Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att entlediga Krister Stralström som leda-

mot i Botkyrka Södra Porten Holding AB.  
 
2. Kommunfullmäktige beslutar att välja in Åsa Engwall som ordinarie le-

damot i styrelsen för Botkyrka Södra Porten Holding AB samt utse Åsa 
Engwall till styrelsens ordförande till och med årsstämman 2019. 

 
3. Kommunfullmäktige beslutar att entlediga Niclas Johansson som sup-

pleant i Botkyrka Södra Porten Holding AB och i Botkyrka Södra Porten 
AB.  

 

4. Kommunfullmäktige beslutar att välja in Johan Westin som suppleant i 
styrelsen för Botkyrka Södra Porten Holding AB till och med årsstäm-
man 2019. 

 

5. Förutsatt att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med ovanstående 
förslag uppdras åt kommunstyrelsen att se till att Botkyrka Södra Porten 
Holding AB kallar till en extra årsstämma för att välja in ovanstående 
personer.  

 
Sammanfattning 

I Botkyrka Södra Porten Holding AB:s bolagsordning framgår det att styrel-
sen ska bestå av en till fem ledamöter med högst tre suppleanter. Styrelsen 
väljs på årsstämma för tiden intill slutet av nästa årsstämma.   
 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige utser Åsa 
Engwall till ordinarie ledamot till styrelsen för Botkyrka Södra Porten Hol-
ding AB. Till suppleant föreslås Johan Westin. Bland ledamöterna föreslås 
att kommunfullmäktige utser Åsa Engwall till styrelsens ordförande. 
 

Propositionsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer kommunstyrelsens förslag under 
proposition och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 

 




